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Protokół nr 23.2021 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Obrady rozpoczęto 17 lutego 2021 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:56 tego samego dnia. 

Na podstawie z art. 15 zzx ust. 1 ustawy z 2.03.2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.) otwarł o godzinie 15:00 

posiedzenie w trybie zdalnym.  

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

  Radny Janusz Hyliński 

  Radna Danuta Kułaga 

  Radny Robert Marciniak 

  Radna Irena Nowak 

  Radna Elżbieta Musiałowska  

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Tomasz Chudy – Burmistrz Zdun, 

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Małgorzata Grzeszczuk – w/z Skarbnik Gminy,  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami,  

- Weronika Fabiś – w/z Podinspektor ds. oświaty, kultury i kultury fizycznej, 

- Kamil Rataj – w/z Inspektor ds. komunalnych.  

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska Radny Janusz Hyliński 

otworzył posiedzenie Komisji witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane quorum 

i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali  

za pośrednictwem programu eSesja.  

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zduny, 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chachalnia ul. Polna, 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

d) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 

2021-2028, 
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e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej, 

f) w sprawie przyjęcie sprawozdania z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny za 2020 r. 

3. Przyjęcie sprawozdania z średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2020 roku.  

4. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Zdunach za 2020 r. 

5. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

6. Temat z ramowego planu pracy: Analiza stopnia realizacji zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej 

dla miasta Zduny - II etap”. 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zduny, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Grobelna.  

Radny Janusz Hyliński pytał co jest przedmiotem aktualizacji studium. 

Magdalena Grobelna odpowiedziała, że będzie uaktualniony obszar pod budownictwo mieszkaniowe 

w rejonie świetlicy wiejskiej i przy drogach gminnych.  

Radna Danuta Kułaga pytała czy wszystkie złożone wnioski z prośbą o zmianę przeznaczenia 

użytkowania gruntu będą pozytywnie rozpatrzone.  

Magdalena Grobelna odpowiedział, że geodeci przeanalizują złożone wnioski i wykonają bilans, nie 

wszystkie wnioski zostaną uwzględnione w zmianie studium, ze względu na obowiązujące przepisy. 

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji 

prowadząca obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zduny. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chachalnia ul. Polna, 

Projekt uchwały przedstawił Kamil Rataj. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  

w miejscowości Chachalnia ul. Polna. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: ZA (5) Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2021 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

d) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na 

lata 2021-2028, 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Pytań, uwag do projektu uchwały  

nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2021-2028. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak. 

 Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
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Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

f) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny za 2020 r. 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk, Weronika Fabiś i Barbara Fornal.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny za 2020 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

3. Przyjęcie sprawozdania z średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2020 roku. 

Sprawozdanie przedstawiła Weronika Fabiś. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia sprawozdania z średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2020 roku. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: ZA (5) Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak. 

Sprawozdanie i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Zdunach za 2020 r. 
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Sprawozdanie przedstawiła Barbara Fornal. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia sprawozdania z działalności Rady Miejskiej w Zdunach za 2020 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak. 

Sprawozdanie i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 5. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie ustalono kolejny termin posiedzenia. 

Barbara Fornal przekazała bieżące informacje z biura Rady: 

1) poinformowała członków komisji o piśmie od Prezesa OSP Andrzeja Figlaka  

w sprawie wsparcia finansowego dla OSP Zduny na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo – 

gaśniczego, 

2) przekazała członkom komisji prośbę o zapoznanie się z treścią petycji skierowanych do Rady, 

które umieszczono w zakładce Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) przekazała informację o terminach zbiórki odpadów wielkogabarytowych w Zdunach 

 i Konarzewie, 

4) zwróciła się z prośbą o wypełnianie ankiety z LGD dołączonej do materiałów sesyjnych.  

Radna Irena Nowak ponowienie poruszyła sprawę upustów przy krawężnikach przy posesjach na ul. 

Mickiewicza w Zdunach. 

Radny Janusz Hyliński wyjaśnił, że na Komisji ds. zarządzania ruchem na drogach powiatowych i 

gminnych, po rozpatrzeniu interpelacji Radnej Danuty Kułaga komisja jednogłośnie uznała, że tam, 

gdzie będzie można zgodnie z przepisami obniżyć krawężnik to tam to będzie zrobione. PZD  

w Krotoszynie miał wystosować pismo do burmistrza Zdun w tej sprawie.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odpowiedział, że pismo jeszcze nie dotarło, ale poparł propozycję 

komisji, aby tam, gdzie to będzie możliwe obniżyć krawężnik na korzyść mieszkańców. Działania  

te zostaną podjęte zgodnie z obowiązującym prawem budowalnym i prawem o ruchu drogowym.  

Radna Danuta Kułaga pytała również czy będzie wyniesione przejście dla pieszych  

na ul. Mickiewicza.  

Radny Janusz Hyliński wyjaśnił, że na Komisji ds. zarządzania ruchem na drogach powiatowych 

 i gminnych przy Starostwie Powiatowym w Krotoszynie, również pozytywnie zaopiniowano 
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wniosek dotyczący wyniesienia przejścia dla pieszych. Przy opiniowaniu wniosków Komisja 

kierowała się zasadą bezpieczeństwa.  

Radna Irena Nowak pytała o termin przywrócenia targu w Zdunach. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że w latach poprzednich sprzedano grunt 

 z zaznaczeniem, że przez 20 lat będzie prowadzone targowisko. Zgodnie z zawartą umową  

do właściciela gruntu wysłano pismo w sprawie przywrócenia funkcjonowania targowiska  

na wyznaczonym placu.  

Radna Irena Nowak pytała o możliwość dopisania się do programu „Budowa instalacji 

fotowoltaicznych…”. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że w chwili obecnej nie ma możliwości dopisania się do 

programu. Następnie dodał, że w 2017 r. Gmina Zduny wraz z partnerami, Gminą Rozdrażew i 

wiodącym partnerem Gminą Koźmin Wielkopolski złożyła wniosek o dofinansowanie instalacji 

fotowoltaicznych dla mieszkańców w tzw. systemie parasolowym. Wówczas wniosek nie załapał się 

na rozdysponowaną pule środków. W kolejnych latach Zarząd Województwa Wielkopolskiego 

sukcesywnie zwiększał środki na realizację tego celu i gmina uzyskała dofinansowanie. System 

parasolowy oznacza, że Gmina niejako pod opiekuńczym „parasolem” zamontuje prywatnym 

posiadaczom posesji ogniwa fotowoltaiczne i przez 5 lat będzie je serwisowała. W dość krótkim 

czasie udało się zebrać ponad 200 chętnych. Wykonano u nich na ich koszt audyt sprawdzający, czy 

istnieje możliwość zamontowania instalacji. Część wniosków odpadło. Zostało 206, które przeszły 

pozytywnie audyt. Zarząd Województwa Wielkopolskiego już kilkukrotnie zwiększał kwotę na 

dofinansowanie tego programu. Wniosek trzech gmin z powiatu krotoszyńskiego ciągle jednak 

lądował „pod kreską”. Między innymi z tego powodu, że zakładał 85% dofinansowanie, oraz zakładał 

montaż ogniw wysokiej jakości, dość drogich. Więcej punktów i wcześniejsze dofinansowanie 

otrzymały między innymi prywatne firmy, które zadeklarowały wkład własny na poziomie 50%. 

Ważnym czynnikiem, w którym nasz wniosek nie był wysoko punktowany była korelacja pomiędzy 

kosztem budowy, a uzyskaną mocą energetyczną. Mieszkańcy otrzymają wysokiej jakości instalacje 

z 85% dofinansowaniem. Beneficjenci pokryją 15% kosztów przedsięwzięcia i będą musieli opłacić 

podatek VAT.  

Dodał, że nie ma informacji czy osoby, które mają już zamontowaną na swoich posesjach instalacje 

fotowoltaiczne i skorzystały z programu „Mój prąd”, a w 2017 r. zakwalifikowały się do wniosku 

zostaną wykluczone. Czekamy na wytyczne urzędu marszałkowskiego czy, te osoby mogą aplikować 

w projekcie czy muszą zrezygnować. Jeśli tak to ogłoszony zostanie transparentny uzupełniający 

nabór.  

Innych uwag, pytań w tym punkcie nie zgłoszono. 
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Pkt. 6. Temat z ramowego planu pracy: Analiza stopnia realizacji zadania „Budowa kanalizacji 

sanitarnej dla miasta Zduny - II etap”. 

Temat z ramowego planu pracy przedstawił Miłosz Zwierzyk.  

W latach 2011-2013 wybudowano prawie 5 km kanalizacji w mieście Zduny z dofinansowaniem  

 ze środków UE. W 2011 roku budowa kanalizacji obejmowała ulice: część Polnej, Łacnową, Plac 

Kościuszki, Sienkiewicza, Kobylińska, Powstańców Wlkp, Jaśkowskiego, Wieczorka, Konstytucji  

3-go Maja. Ogółem wybudowano 3.512,10 mb kanalizacji wraz z odtworzeniem nawierzchni 

drogowej. W roku 2013 roku budowa kanalizacji obejmowała ulice: część Polnej, Wrocławską,  

ul. 1-go Maja, odcinek wzdłuż rzeki Borownicy oraz część Kolejowej, Rejtana. Ogółem wybudowano 

1.567,81 mb kanalizacji wraz z odtworzeniem nawierzchni drogowej. 

 W latach 2017-2018 z dofinansowaniem z programu Wielkopolski Regionalny Program 

Operacyjny na lata 2014-2020 wybudowano ponad 7 kilometrów sieci kanalizacyjnej za kwotę 

5.349.374,80, w tym dofinansowanie dla gminy wyniosło 3.696.722,40 zł. 

W ramach otrzymanych środków wybudowano kanalizację sanitarną w rejonach ulic: Kopernika, 

Cegielskiego, Kobylińskiej, Wrocławskiej, Łacnowej, Strzeleckiej, Sieniutowej, Ogrodowej, 

Piaskowej, Ostrowskiej oraz wzdłuż Borownicy. Były to najbardziej newralgiczne pod względem 

uporządkowania odprowadzania ścieków tereny w Zdunach. Po wybudowaniu kanalizacji drogi 

zyskały nową nawierzchnię. Dodatkowo zakupiono stację zlewną, która zabezpiecza przed napływem 

zanieczyszczeń mechanicznych do oczyszczalni. Do tego etapu prac budowy kanalizacji została 

również włączona budowa sieci kanalizacyjnej na ul. Krotoszyńskiej i ul. 1 – go Maja w Zdunach.  

W latach 2019-2020 otrzymano wsparcie z Urzędu Marszałkowskiego na projekt pn. Budowa 

kanalizacji sanitarnej dla miasta Zduny – etap 2 wraz z modernizacją oczyszczalni ścieków w części 

Stacji Odwadniania Osadu. Tym razem zostało wybudowane 3,238 km sieci kanalizacji sanitarnej 

oraz prowadzona została dalsza modernizacja oczyszczalni ścieków. Prace kanalizacyjne 

prowadzone były na ulicach: Mickiewicza, Sulmierzyckiej, Plac Ks. Skargi, Młynarska, część 

Podgórnej, część Strzeleckiej, część Wiosennej, Słowackiego, Reymonta i Konopnickiej. 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w ramach środków własnych zrealizowało 

projekty na krótkich odcinkach dróg np. ul. Krotoszyńska (348,0 mb), ul. 1 Maja (384,0 mb), ul. 

Cegielskiego oraz prace przeprowadzone będą na ul. Konopnickiej i ul. Prusa (392,2mb) oraz 

fragment ul. Rynek, Kopernika i ul. Trzech Krzyży (51 mb) oraz Zduny - osada Siejew (631,5mn), 

które z różnych względów nie mogły być wciągnięte w program WRPO. Łącznie będzie to 2.106,70 

mb kanalizacji. 

Stopień zaawansowania prac w ramach zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej dla miasta Zduny  

- II etap” wynosi 80%. Prace budowy kanalizacji trwają jeszcze na ul. Mickiewicza oraz na osiedlu 
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pisarzy. Przy drugim etapie budowy kanalizacji roboty dodatkowe obejmowały wymianę 

wodociągów i kanalizacji deszczowej na ul. Sulmierzyckiej, ul. Ostrowskiej oraz ul. Mickiewicza.  

Odkrycie archeologiczne na ul. Mickiewicza, dodatkowe roboty, pandemia COVID-19 oraz warunki 

pogodowe nie pozawalają ukończenia prac w wyznaczonym terminie. Pozostało do wykonania 20% 

prac, które obejmują roboty nawierzchniowe - położenie asfaltu na ul. Mickiewicza oraz dokończenie 

kostki na osiedlu pisarzy.  

Do wykonania kanalizacji pozostanie kanalizacji na ulicach: Witosa, część Podgórnej, Kolejowej, 

Wrzosowej, Liliowej, Jaśminowej, Paderewskiego, Masłowskiego, Okrężnej, końcówka Łacnowej 

 i 150 m Rynku z dofinansowaniem WRPO w kolejnej perspektywie. 

Komisja ze zrozumieniem przyjęła opóźnienia w prowadzonych pracach. Uwag do zrealizowanego 

tematu nie wniesiono. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ zamknął posiedzenie.  

 

 

Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

 

mgr Janusz Hyliński 

 

Przygotował(a):  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM 

 

 

  


